
 

Zápis z jednání Exekutivy ČSH č. 4 

Praha, 5.5.2016 

 

Přítomni:  Radek Bendl (RBE), Liběna Šrámková (LŠR),  

Vladimír Haber (VHA), Miroslav Duda (MDU, do 20:30), 

Tomáš Augustýn (TAU), Vangelis Simu (VSI),  

Jiří Žďárský (JŽĎ), Michal Barda (MBA) 

Hosté: Jan Deml, Josef Skácel, Jan Sviták, Jiří Konečný,             

Jiří Tkadlec (k tématu RHC) 

Omluveni:  Luboš Hübner, Karel Nocar 

 

Trvání: Zahájení jednání:     16:00 

 Ukončení jednání:   22:00 

 

1. Program jednání 
 

1. Schválení programu jednání       (RBE) 

2. Kontrola plnění úkolů                                           (RBE) 

3. Schválení rozpočtu 2016         (RBE) 

4. Personální audit sekretariátu a Organizační směrnice ČSH  (RBE) 

5. Materiály předložené komisí rozhodčích    (VSI) 

6. Informace jednotlivých komisí      (všichni) 

7. Prezident ČSH – aktivity pro informaci    (RBE) 

8. Různé  

 



 

2. Kontrola plnění úkolů 

 

Splněné úkoly 

Úkol 
č. 1 

Vyhodnotit výsledky a důsledky nařízení o omezení startu hráčů 
v nejvýše dvou soutěžních utkáních v průběhu 48 hodin a 
navrhnout další kroky pro ročník 2016 – 2017 

 

Úkol 
č. 5 

(část) Navrhnout Statut SK ČSH 

 

Úkol 
č. 6 

Vyhodnotit plnění a navrhnout modifikaci rozhodnutí o povinnosti 
klubů zajistit aktivní rozhodčí. 

 

Úkol 
č. 8 

Zpracování návrhu kompetencí jednotlivých pozic sekretariátu a návrh 
struktury 

 

Úkol 
č. 10 

Předložit návrh rozpočtu na rok 2016 

 

Úkol 
č. 12 

Informace klubům, které nepodaly žádost o dotaci MŠMT č. VIII. v 1. 
kole 

 

Úkol 
č. 14 

Změnit předložený Statut SK čl. 1, čl. 5, čl. 8, připravit samostatný 
článek pro delegáty a dopracovat Statut SK ve spolupráci s Komisí 
rozhodčích 

 

Úkol 
č. 15 

Informace o výsledku šetření porušení smlouvy RHC 

 
  

  



 

Trvající úkoly 

 
Úkol 
č. 5 

Navrhnout personální složení a úpravy Statutu svých komisí 
Odpovídá: V. Haber 

Termín: nově 10.6.2016 

 
 

Úkol 
č. 11 

Předložení návrhu na monitoring dotačních příležitostí 
Odpovídá: D. Novotný 

Termín: nově 10.6.2016 

 
 

Úkol 
č. 13 

Prezentace hlavních výstupů činnosti a návrh dalších kroků v oblasti 
Marketingu 
Odpovídá: D. Novotný 
Termín: nově 10.6.2016 

 

 

Projednávaná témata 

 

2. Kontrola plnění úkolů 
2.1 Exekutiva ČSH provedla na základě vstupů odborných komisí vyhodnocení 

dosavadní aplikace nařízení o omezení startu hráčů v soutěžních utkáních 
během 48 hodin.  
Reprezentační komise jednoznačně (11:2) doporučuje ponechat nařízení 
v platnosti. Vl.Haber zdůraznil potřebu ochránit talenty v mládežnických 
kategoriích před zápasovým přetížením, když přitom objemy tréninků jsou 
v klubech často nedostatečné a nepřiměřené počtu utkání. Ze své hráčské 
i trenérské kariéry potvrzuje, že nikdy nehráli tři soutěžní utkání za víkend. 
Komise mládeže k tématu jasné stanovisko nezaujala (v KM názory 3:3).  
M.Barda označil jako zásadní problém ambice funkcionářů, kteří mají málo 
dětí, ale chtějí s nimi hrát co nejvíc soutěží. Doporučil dále omezit soutěžní 
charakter turnajů žactva tak, aby hrály všechny děti. L.Šrámková naopak 
vyjádřila obavu, že opatření brání v zapojení do házené většímu počtu dětí, 
než které má chránit, a že omezuje nárůst členské základny. 

  



 

 

 J.Konečný potvrdil, že omezení se nijak nevztahuje na krajské soutěže 
mladšího a staršího žactva a nijak tedy nebrání náboru dětí.  
Exekutiva ČSH po zevrubné diskusi hlasovala o návrhu zrušit existující 
nařízení o omezení startu hráčů během 48 hodin a tento návrh zamítla  
(2 pro (LŠR, MDU), 6 proti) a potvrdila účinnost nařízení i pro ročník 2016-
17 s tím, že se nevztahuje na krajské soutěže žactva.  
Úkol č. 16 / Odpovídá Vl.Haber / Termín splnění úkolu 15.5.2016: 
Exekutiva uložila předsedovi RK shrnout existující odborné zdůvodnění 
k opatření „48 hodin“ (spolupráce TMK, M.Duda) do materiálu, který bude 
použit v komunikaci klubům. 

2.2 Vl.Haber zrekapituloval situaci v RHC Havlíčkův Brod, kterému byl zaslán 
dopis s výhradami ČSH k plnění smlouvy ze strany klubu a ze strany RHC 
trenérů. Seznámil Exekutivu s vyjádřením klubu Jiskra Havlíčkův Brod i 
s vyjádřením klubu TJ Sokol Nové Veselí. Podle názoru pracovní komise 
RHC nebyla pochybení vysvětlena ani napravena vůbec. 
J.Tkadlec seznámil Exekutivu s předchozí komunikací mezi RHC H.Brod a 
pracovní skupinou RHC: 
- 7.8.2015 zaslána výtka kvůli nezpracování 3 povinných dokumentů; 
- 18.9.2015 zaslán vnitřní pokyn upřesňující, že trenér a asistent trenéra 
RHC smějí v utkáních vést pouze družstva samotného klubu RHC; 
- povinná spoluúčast klubu ve výši 180.000 Kč byla vyúčtována pouze 
formou cestovních příkazů s řadou závad; například několik cestovních 
příkazů pana Hladíka bylo vyúčtováno ve dnech, kdy se účastnil akcí 
reprezentace. 
L.Šrámková a M.Duda v rámci diskuse vyjasnili právně schůdné možnosti 
řešení celé situace. V.Simu konstatoval, že i tyto přestupky lze řešit 
disciplinárním řízením. 
Exekutiva ČSH po obsáhlé diskusi hlasovala o návrhu RK odebrat klubu 
Havlíčkova Brodu status RHC (s tím, že uvolněné prostředky by byly využity 
na jiné projekty mládeže v kraji Vysočina). Návrh nebyl schválen (0 pro, 3 
se zdrželi (TAU, VHA, VSI), 5 proti (RBE, LŠR, MDU, JŽĎ, MBA).     
M.Duda navrhl řešit nesprávně vyúčtovanou spoluúčast RHC klubu Jiskra 
HB podle smlouvy formou dohody na adekvátním snížení plnění ze strany 
ČSH. Exekutiva tento návrh schválila (7 pro – TAU se zdržel). 



 

2.3 Exekutiva ČSH zároveň schválila upřesnění znění článku 4. odstavce 5 
Zásad RHC v návaznosti na rozhodnutí Exekutivy ČSH ze dne 8.1.2016          
(8 hlasů pro): Trenér RHC a Asistent trenéra RHC jsou se souhlasem klubu 
RHC oprávněni trénovat a vést v soutěžních utkáních družstva dorostu a 
žactva bez omezení. 

2.4 Po krátké diskusi Exekutiva ČSH schválila upravené znění Statutu soutěžní 
komise ČSH (8 hlasů pro) 

 
 

3. Rozpočet ČSH 
3.1 R.Bendl uvedl strukturu rozpočtu, který se skládá z 9 rozpočtovaných 

kategorií a zahrnuje i plán společnosti CS Handball. Zrekapituloval také 
vývoj plnění rozpočtu ČSH v letech 2013 až 2016, které má pozitivní trend. 
Rozpočet 2016 po všech finálních úpravách vykazuje vyrovnané příjmy i 
výdaje v celkovém objemu 55 milionů Kč.  
Aktuální zůstatek na korporátním účtu činí cca 11 mil.Kč. 
Z diskuse k rozpočtu: 
- J.Deml požádal o vyjasnění rozdílů proti roku 2015 v oblasti 

marketingu- zatím nejsou zahrnuty žádné zásadní marketingové příjmy, 
na získání nového partnera / partnerů se pracuje; 

- L.Šrámková a J.Sviták zdůraznili nezbytnost razantně investovat do 
marketingu tak, aby házená mohla v budoucnosti prosperovat; 

- R.Bendl uvedl jako příklady snahy o řešení Českého poháru i nadstavby 
společné česko-slovenské ligy formou FinalFour nebo začínající přípravy 
společného postupu Česka, Slovenska a Maďarska ke kandidatuře na 
ME 2022 nebo 2024; 

- V.Simu s R.Bendlem vyjasnili již provedené a ještě potřebné úpravy 
rozpočtu na základě uvažovaných změn ekonomické směrnice a 
případných dopadů opatření o povinnosti klubů mít aktivní rozhodčí; 

- vyžádané informace z výsledků hospodaření 2015 i rozpočtu 2016 
budou samozřejmě předloženy klubům (viz závěry Konference ČSH) a 
Radě ČSH, jejíž zasedání je předpokládáno v sobotu 11.6.2016 ve Zlíně. 

Exekutiva ČSH předložený návrh rozpočtu 2016 schválila a pověřila 
prezidenta, aby jej předložil Radě ČSH (8 hlasů pro).  

 
  



 

4. Personální audit sekretariátu a Organizační směrnice ČSH 
4.1 Prezident ČSH seznámil členy Exekutivy ČSH s výstupy provedeného 

personálního auditu sekretariátu ČSH. Auditoři také navrhli úpravu 
organizačního řešení sekretariátu.  

4.2 Prezident ČSH prezentoval návrh nové struktury sekretariátu, vycházející 
z dosavadních zkušeností a možností a také ze zprávy personálního auditu: 
- rozdělení kompetencí náležejících generálnímu sekretáři – dovnitř 

svazu R.Bendl, externě K.Nocar; 
- ½ pozice navíc na oblast získávání a řešení dotací (celoroční práce 

včetně podpory čerpání z municipalit a krajských rozpočtů); 
- nový úsek metodiky a rozvoje; 
- organizace a operativa akcí všech reprezentačních družstev přejde na 

mezinárodní úsek; 
- řešení agendy obsazování rozhodčích na straně KR ČSH, případně 

s využitím SW podpory; 
- přesun agendy mezinárodních přestupů do soutěžního úseku; 
- v nové struktuře CS Handball budou dva jednatelé, dva externí PR 

specialisté (interní a externí komunikace), případně další pozice 
projektového manažera pro jednotlivé eventy. 

4.3 Exekutiva ČSH schválila nové znění Organizační směrnice ČSH, včetně 
úplné organizační struktury sekretariátu ČSH (8 hlasů pro)  

 

 

5. Materiály předložené KR ČSH 
5.1 Předseda KR ČSH představil vyhodnocení dosavadního plnění a návrh 

modifikace prováděcího nařízení k SŘH, kterým Exekutiva ČSH stanovila 
klubům povinnost mít určitý počet aktivních rozhodčích úměrně počtu 
soutěží, ve kterých hrají družstva daného klubu. KR navrhuje ponechat 
nařízení pro ročník 2015-16 v platnosti s následujícími úpravami: 
- bude vypuštěn zákaz účasti v soutěži pro neplnící kluby; 
- 50% sankcí bude vyměřeno a uplatněno v původně stanoveném termínu; 
- 50% sankcí bude podmíněně odloženo do 28. 2. 2017 – pokud klub do 
tohoto termínu povinný počet rozhodčích získá, nebude tato polovina 
sankce uplatněna.  
Exekutiva ČSH po diskusi schválila úpravu nařízení stanovujícího počet 
povinných rozhodčích pro kluby pro ročník 2015-16 (8 hlasů pro). 



 

5.2 V.Simu dále představil návrh prováděcího nařízení Exekutivy, kterým se 
pro nový ročník 2016-17 upřesňuje povinnost klubů mít vlastní aktivní 
rozhodčí k článku 12 odst.2.h) SŘH. Návrh obsahuje stejné parametry jako 
nařízení pro ročník 2015-16, pokud jde o počty rozhodčích vztažené na 
soutěže a výši sankcí za nedostatek rozhodčích. Zavádí však pozitivní 
motivaci – prostředky získané výběrem sankcí budou rozděleny jako 
dotace těm klubům, které získaly nejvíce nových rozhodčích a které mají 
rozhodčích dostatek. Tyto bonusy jsou vztaženy na zaplacené startovné do 
soutěží a jejich celková výše je limitována objemem vybraných sankcí. 
Dopad do rozpočtu ČSH je neutrální. 
Exekutiva ČSH po diskusi schválila úpravu nařízení stanovujícího počet 
povinných rozhodčích pro kluby pro ročník 2016-17 (8 hlasů pro). 

5.3 Exekutiva projednala obsáhlý dokument „Koncepce náboru a výchovy 
nových rozhodčích“, předložený Komisí rozhodčích. Materiál obsahuje 
také vysvětlení a zdůvodnění kroků realizovaných a připravovaných KR ČSH 
v oblasti rozhodčích, včetně vazeb na předkládané změny vnitřních 
předpisů ČSH. Klíčovou součástí je rozvinutí spolupráce s krajskými KR a 
přímé zapojení do práce s jednotlivými kluby. 
Exekutiva ČSH schválila Koncepci náboru a výchovy nových rozhodčích 
(všech 7 hlasů pro). 

5.4 Exekutiva projednala a schválila (všech 7 hlasů pro) návrh prováděcího 
nařízení Exekutivy k provedení ustanovení článku 28, odst.2 a 9 SŘH o 
pořadatelské službě. Cílem opatření navržených KR ČSH je, v odpovědnosti 
pořadatele utkání, minimalizovat nesportovní a negativní projevy účastníků 
utkání a diváků vůči rozhodčím, především začínajícím. Plnění nařízení 
bude kontrolováno při utkáních v házené na všech úrovních. 

5.5 Exekutiva projednala návrh změny Ekonomické směrnice ČSH. Návrh 
předložila KR ČSH jako nikoli jediné, avšak nezbytné a důležité opatření pro 
změnu kritické situace a hlavně negativního trendu v oblasti rozhodčích. 
Hlavní důvody tohoto kroku: 

a) zvýšení motivace nových i stávajících rozhodčích pro výkon činnosti; 
b) navýšení odměn, které se prakticky neměnily od roku 2000, podle 

úrovně inflace a růstu mezd 
KR ČSH navrhuje zvýšit odměny rozhodčích diferencovaně o 20 až 90 % se 
současným zohledněním náročnosti jednotlivých soutěží.  



 

Návrh také zavádí koeficient zvýšení odměny za utkání v pracovních dnech 
nebo (po dohodě klubů) v časech, kdy předpisy konání soutěžních utkání 
nepřipouštějí.  
Komplexní materiál obsahuje řadu podpůrných podkladů, m.j. přehled 
odměn ve všech evropských zemích. 
Exekutiva ČSH po obsáhlé diskusi změnu Ekonomické směrnice ČSH schválila 
s účinností od 1.7.2016 (všech 7 hlasů pro). Zároveň uložila předsedovi KR 
připravit neprodleně podklady pro komunikaci celého řešení. 

5.6 Exekutiva projednala na návrh KR ČSH dílčí úpravy předpisů přímo 
navazujících na schválenou změnu Ekonomické směrnice: 
- Zásad licencování a řízení rozhodčích; 
- Zásad licencování a řízení delegátů; 
- Zásad stanovování poplatků; 

do kterých se vlivem navýšení odměn rozhodčích promítá adekvátní zvýšení 
vzdělávacích poplatků (ze kterých jsou financovány semináře a školení) a 
sankčních poplatků (udělovaných za administrativní chyby) rozhodčích a 
delegátů. 
Nové znění výše uvedených Zásad Exekutiva ČSH schválila s účinností od 
1.6.2016 (všech 7 hlasů pro). 

5.7 V.Simu a R.Bendl vyjasnili již uskutečněné, v dílčích případech ještě 
potřebné (podklady připraveny) promítnutí dopadu změn schválených v 
této části jednání do rozpočtu ČSH 2016. 

 
 

6. Prezident ČSH – informace o aktuálních aktivitách 
 

6.1 
Prezident ČSH informoval členy exekutivy o následujících aktivitách: 
- probíhá účetní audit ČSH i CS Handball, výsledky jsou očekávány během 

2 měsíců; 
- stručná informace o všech proběhlých Konferencích během dubna – 

Konference ČUS (změna Stanov, financování sportu, rozpočet ČUS), 
Plénum ČOV (rozpočet ČOV, další postup v distribuci loterijních peněz); 

- ocenění ČSH na Galavečeru Nadace pro transplantaci kostní dřeně – 
ČSH stále jedním s nejvýznamnějších partnerů, za rok 2015 zasláno na 
konto Nadace 142 tis. Kč (příspěvky klubů Extraligy a ČSH); 

- plánované „nové akce“ – finále ČP žen koncem roku v Jindřichově 
Hradci, podobný model plánovaný i pro muže 



 

 - stav přípravy projektu Olympijských vesnic při konání LOH – ČSH přímo 
po celou dobu na Lipně + podpora ostatních míst – Pardubice, Plzeň, 
Ostrava; 

- příprava nových smluv s dodavateli na období následujících 4 let: 
o Select (míče a doplňky pro reprezentace mužů a Extraligy + 

bandáže – plnění ve výši více než 1mil. Kč ročně, výrazné slevy 
pro členy hnutí),  

o nová smlouva se Sport Level Koncept/Mizuno (dodávka obuvi 
seniorským reprezentacím, hodnota plnění cca 500 tis. Kč ročně, 
výrazné slevy pro členy hnutí) 

- P.Vozobulová absolvovala úspěšně výběrové řízení ČOV a byla vybrána 
do projektu SUCCESS (Sport Management Training Programme) – 
společný projekt 6 evropských zemí na podporu žen ve sportu) 

v souvislosti s plánovaným zásadním navýšením dotačního titulu MŠMT 
č.VIII na podporu mládeže v jednotlivých klubech (žádosti na rok 2017 
podávané na podzim tohoto roku) je potřebné připravit klubům co nejvyšší 
podporu pro přípravu žádostí (informační, metodickou) – pravidla podpory 
budou diskutována na příští Exekutivě 

 
6.2 

Prezident ČSH informoval o postupu přípravy marketingové strategie ČSH. 
Úkol č. 17 / Odpovídají všichni členové Exekutivy / Termín splnění úkolu 
31.5.2016: 
Exekutiva následně uložila předsedům odborných komisí formulovat 
priority a strategické cíle pro zapracování do marketingové strategie ČSH. 

 
 
 

7. Různé 
 
 

7.1 

Exekutiva ČSH vzala na vědomí na základě předložené informace a zápisu 
z valné hromady HK Veselí n.M. přechod členů ČSH z klubu do SHK Veselí 
n.M. (věcnou realizaci sloučení klubů) k začátku ročníku 2016-17. 
Exekutiva ČSH schválila ukončení členství klubu HC Veselí n.M. v ČSH na 
základě žádosti klubu (7 hlasů pro). 

7.2 Exekutiva ČSH schválila po diskusi přijetí nového klubu SKKP Handball Brno 
do ČSH (7 hlasů pro). 

  



 

7.3 Exekutiva ČSH neschválila přijetí DHC Baník Most, s.r.o., do ČSH (7 hlasů 
proti). Vzhledem k aktuálnímu znění Stanov ČSH nebude Exekutiva přijímat 
za členy ČSH osoby, jejichž vlastníci již jsou členy svazu. 

7.4 Exekutiva na návrh L.Šrámkové schválila doplnění Legislativně-právní 
komise ČSH o paní Danielu Sobieskou (všech 7 hlasů pro). 

7.5 J.Deml informoval členy Exekutivy o postupu přípravy zasedání Rady ČSH, 
které je plánováno na 11.6.2016 do Zlína (po utkání ČR – Makedonie) 

7.6 J.Deml se dotázal na řešení otázky střetu zájmů při podnikání členů 
Exekutivy, která je součástí usnesení Konference ČSH 2016. L.Šrámková 
potvrdila, že návrh znění nového ustanovení stanov je již zahrnut 
v časovém plánu LPK ČSH. 

 
 

8. Příští jednání Exekutivy 
 

8.1 
 
Termín příštího jednání Exekutivy – 10. 6. 2016 v 18:00 hodin ve Zlíně     
(hotel Baltaci U náhonu, ul. Podvesná IV/3946). 
Jednání Rady ČSH je svoláno na 11.6. od 15:00 v hotelu Baltaci Atrium. 

 
Zapsal: 

Schválil: 
Datum: 

 
J.Konečný (na základě protokolu z jednání zaslaného dne 6.5.2016) 
R. Bendl 
11. 5. 2016 

 


